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Από το υπ’ αριθ. 6/2011 πρακτικό συνεδρίασης  
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 105/2011                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έκδοση ψηφίσματος έκφρασης συμπαράστασης Δ.Σ. στον αγώνα 
Συλλόγων Γονέων & Κηδεμόνων για τη διασφάλιση της 
μεταφοράς των μαθητών από και προς τα σχολεία τους. 

 
         Σήμερα 10 Μαρτίου του έτους 2011 ημέρα της εβδομάδας Πέμπτη και ώρα 15:00 συνήλθε σε 
τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου 
Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 4-3-2011 γραπτή πρόσκληση 
του Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους Δημοτικών & Τοπικών 
Κοινοτήτων, τους Εκπροσώπους Τοπικών Κοινοτήτων, τον Πρόεδρο του Τοπικού Συμβουλίου Νέων και 
στην Δήμαρχο, σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 67 του Ν. 3852/2010 και του άρθρου 7 του Ν. 
3443/2006. 
          Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται η Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία, αφού επί 
συνόλου 41 μελών βρέθηκαν παρόντα  37 μέλη: 
 

                  Παρόντες                                                                                           Απόντες 
1)Δ. Δάσκαλος, 2)Μ. Σουμελίδης, 3)Θ. Θεοδωρίδης, 4)Γ. 
Μιχαηλίδης, 5)Α. Λαζαρίδης, 6)Ν. Τσιαμήτρος, 7)Β. 
Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου, 8)Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου, 9)Π. 
Παυλίδης, 10)Τ. Χατζηαθανασίου, 11)Θ. Αγγελίνας, 12)Λ. 
Πουλασουχίδης, 13)Κ. Βοργιαζίδης, 14)Ν. Μωυσιάδης, 15)Ν. 
Μαυροκεφαλίδης, 16)Χ. Γαϊτάνου-Γεωργιάδου, 17)Π. 
Τσαπαρόπουλος, 18)Α. Καγκελίδης, 19)Μ. Παπαϊωάννου, 20)Κ. 
Συμεωνίδης, 21)Κ. Κουτσαντάς, 22)Λ. Τσαβδαρίδης, 23)Α. 
Νεστορόπουλος, 24)Α. Γκαμπέσης, 25)Κ. Κοστογλίδου, 26)Α. 
Βεσυρόπουλος, 27)Β. Γιαννουλάκης, 28)Χ. Τσιούντας, 29)Ε. 
Γουναράς, 30)Γ. Σουμπέκας, 31)Κ. Παναγιωτίδης, 32)Δ. Γκέκα, 
33)Α. Παπαδόπουλος, 34)Σ. Κουμτσίδης, 35)Ι. Σοφρόνωφ, 36)Γ. 
Ορφανίδης, 37)Χ. Σαββαϊδου. 

Χ. Κούτρας, Θ. Κορωνάς, Γ. Κάκαρης, 
21)Β. Παπαδόπουλος. 

 
Παρόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων                                              Απών Πρόεδρος 
         & Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων                                                               Τ.Σ. Νέων 

Η. Τσιαμήτρος, Δ. Κουλουριώτης, Χ. Δουλγερίδου, Η. Σοφιανίδης, Α. 
Βοργιαζίδου, Ι. Παπαδόπουλος, Α. Πέτρου, Ε. Κελεσίδης, Γ. Οικονόμου, 
Ν. Αγγέλου, Ι. Καπετανίδης. 
 

Κ. Καπανίδης. 

 
Σημείωση: 1) Οι κ.κ. Λ. Τσαβδαρίδης, Α. Νεστορόπουλος, Κ. Κοστογλίδου, Α. Βεσυρόπουλος, Χ. Τσιούντας 
απουσίαζαν κατά τη συζήτηση των αριθ. 126-140/2011 αποφάσεων. 
2) Ο κ. Μ. Σουμελίδης απουσίαζε κατά τη συζήτηση των αριθ. 123-140/2011 αποφάσεων. 
3) Ο κ. Π. Τσαπαρόπουλος απουσίαζε κατά τη συζήτηση των αριθ. 103-119/2011 & 133-136/2011 αποφάσεων. 
4) Ο κ. Κ. Βοργιαζίδης απουσίαζε κατά τη συζήτηση της αριθ. 105/2011 απόφασης. 
5) Ο κ. Α. Καγκελίδης απουσίαζε κατά τη συζήτηση των αριθ. 122-140/2011 αποφάσεων. 
6) Ο κ. Α. Γκαμπέσης απουσίαζε κατά τη συζήτηση των αριθ. 138-140/2011 αποφάσεων. 
7) Η κ.κ. Ε. Γουναράς, Μ. Παπαϊωάννου απουσίαζαν κατά τη συζήτηση των αριθ. 106-119/2011 & 133-136/2011 
αποφάσεων. 
8) Ο κ.  Β. Γιαννουλάκης απουσίαζε κατά τη συζήτηση της αριθ. 126/2011 απόφασης. 
9) Ο κ. Κ. Παναγιωτίδης απουσίαζε κατά τη συζήτηση των αριθ. 96-104/2011 αποφάσεων & της αριθ. 120/2011 απόφασης. 
10) Η κα Ι. Σοφρόνωφ απουσίαζε κατά τη συζήτηση των αριθ. 98-101/2011 αποφάσεων. 
11) Ο κ. Γ. Ορφανίδης απουσίαζε κατά τη συζήτηση των αριθ. 96-119/2011 αποφάσεων. 

 



 
 
 Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 1ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 3-3-2011 εισηγητικό σημείωμα της Δημάρχου, 
το οποίο έχει ως εξής: 
 Με έγγραφό τους οι πρόεδροι των Συλλόγων Γονέων και Κηδεμόνων των 
σχολείων Αγ. Βαρβάρας, Αμμου, Ασωμάτων, Βεργίνας, Παλατιτσίων, Τρίλοφου, 
Αγ.Μαρίνας, Ν.Νικομήδειας, Ν. Λυκογιάννης αναφέρουν ότι «για άλλη μία φορά 
καλούμαστε εμείς οι  γονείς να αναλάβουμε την ευθύνη της μεταφοράς των μαθητών 
από και προς τα σχολεία, κάτι που για εμάς θα έπρεπε να είναι ευθύνη της Πολιτείας. 
Από 1η Μαρτίου λοιπόν είμαστε αναγκασμένοι να πηγαίνουμε και να παίρνουμε οι 
ίδιοι τα παιδιά μας από το σχολείο με ότι αυτό συνεπάγεται. Χώρια που αρκετοί από 
εμάς δεν έχουμε αυτήν την δυνατότητα. Θέση μας είναι ότι η Πολιτεία χωρίς 
παλινωδίες και προβλήματα πρέπει να φροντίζει για την ασφαλή και δωρεάν 
μετακίνηση των μαθητών από και προς τα σχολεία…» και ζητούν από το Δημοτικό 
Συμβούλιο να εκφράσουν την συμπαράστασή τους στο δίκαιο αίτημά τους και «… 
όλοι μαζί να πιέσουμε προς κάθε κατεύθυνση και με κάθε πρόσφορο μέσο για την 
οριστική αντιμετώπιση του προβλήματος, ΠΡΟΒΛΗΜΑ το οποίο είναι εμπόδιο στην 
μόρφωση των παιδιών μας» όπως αναφέρουν. 
 Υστερα από τα πιο πάνω παρακαλείται το Δημοτικό Συμβούλιο να εκφράσει 
την συμπαράστασή του στον αγώνα των παραπάνω Προέδρων των Συλλόγων Γονέων 
και Κηδεμόνων των σχολείων Αγ.Βαρβάρας, Αμμου, Ασωμάτων, Βεργίνας, 
Παλατιτσίων, Τρίλοφου, Αγ.Μαρίνας, Ν.Νικομήδειας, Ν.Λυκογιάννης. 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 

Δήμαρχος: Κε Πρόεδρε τα πολλά λόγια περισσεύουν. Νομίζω ότι δε διαφωνεί 
κάποιος συνάδελφος, να πούμε ότι είμαστε αλληλέγγυοι σ’ αυτά τα ζητήματα και θα 
είμαστε δίπλα σε οποιαδήποτε ενέργεια προκειμένου να λυθούν. Εάν θέλει ο κ. 
Αντιδήμαρχος, αρμόδιος για τα θέματα Παιδείας, να συμπληρώσει κάτι, εγώ πιστεύω 
δε διαφωνεί κανείς. 
 Σοφρόνωφ: Επειδή το θέμα είναι πάρα πολύ σημαντικό, σήμερα μπορεί να 
άπτεται και να είναι της αρμοδιότητας της Περιφέρειας Κεντρικής Μακεδονίας και 
της αρμόδιας Αντιπεριφέρειας Ημαθίας μια και το πρόβλημα το εστιάζουμε τοπικά, 
από την 1η Ιουλίου, όμως το ζήτημα της μεταφοράς των μαθητών, θα είναι ευθύνη 
του κάθε δήμου. Προχθές ο κ. Ντόλιος στη Βουλή, μιλώντας γι’ αυτό το ζήτημα, 
ανέφερε ότι από 1η Ιουλίου και μετά θα εφαρμοστεί τελείως διαφορετικός τρόπος 
μετακίνησης των μαθητών. Θέλω να ρωτήσω αν γνωρίζετε εσείς ποιος θα είναι αυτός 
ο τρόπος και αν δεσμεύεται σήμερα η δημοτική αρχή ότι αναλαμβάνοντας από 1η 
Ιουλίου και αυτή την αρμοδιότητα, θα μπορεί από το Σεπτέμβριο, έγκαιρα δηλαδή, με 
ασφαλή τρόπο και δωρεάν να εξασφαλίσει αυτή τη μετακίνηση όλων των μαθητών 
στα πλαίσια του ενιαίου Δήμου Βέροιας ούτως ώστε τέτοια προβλήματα να μην 
έρχονται στο «και πέντε» γιατί δεν είναι τωρινό, όλα τα προηγούμενα χρόνια 
συνεβαίνανε τέτοια. Εγώ θέλω να ξέρω ποια είναι πολιτικά η θέση αυτής της 
δημοτικής αρχής, τι τρόπο και ποια μέτρα θα πάρει αυτό το διάστημα, προκειμένου 
να μην αντιμετωπιστεί ξανά αυτό το πρόβλημα, γιατί και το κόστος θα είναι 
δυσβάσταχτο και από ό,τι φαίνεται, γίνεται μια προσπάθεια να φορτωθεί και σε 
άλλων πλάτες.   
 Χατζηαθανασίου: Καταρχήν με το περιεχόμενο του πρώτου θέματος πιστεύω 
ότι συμφωνούμε όλοι. Να απαντήσω όμως στην κα Σοφρόνωφ. Στην πρώτη σύγκλιση 
της επιτροπής παιδείας τονίστηκε ότι ένα από τα βασικά προβλήματα που θα 
αντιμετωπίσουμε, προχθές έγινε αυτό, είναι η μεταφορά των μαθητών. Θεωρούμε ότι 
είναι από τα πιο σημαντικά προβλήματα. Διατίθενται γύρω στα 173 εκατομμύρια για 
τη μεταφορά των μαθητών και θεωρούμε ότι δε φτάνουν. Θα έχουμε προβλήματα μ’ 
αυτό το θέμα. Είναι πραγματικά ένα θέμα που πρέπει να είμαστε όλοι ενωμένοι. Ήδη 
πριν από λίγο, συζήτησα και με τον κ. Σουμπέκα, θέλω τη συνδρομή τη δική του, 
συζητήσαμε με τον πρόεδρο του συλλόγου γονέων και πρέπει να είμαστε έτοιμοι να 
δούμε τι μπορούμε να κάνουμε, να μην ενδεχομένως επαναλάβουμε κάποια λάθη που 
συνέβησαν στο παρελθόν και έγιναν αφορμή να αντιμετωπίζουμε προβλήματα 



σήμερα, έτσι ώστε αν υπάρξουν κάποια προβλήματα στη μεταφορά των μαθητών να 
μην οφείλονται σ’ εμάς. Όμως τέτοιου είδους δέσμευση που λέτε ασφαλώς και δεν 
μπορούμε να αναλάβουμε εμείς σαν φυσικά πρόσωπα. Μπορούμε να αναλάβουμε τη 
δέσμευση, ποια; Να ενώσουμε την προσπάθεια όλοι μαζί με το σύλλογο γονέων, το 
σύλλογο καθηγητών, όλοι μαζί σαν δημοτικοί σύμβουλοι, να δούμε πώς θα 
παλέψουμε το πρόβλημα. Αυτό μπορούμε να κάνουμε. Αλλά να δεσμευτούμε ότι θα 
βρούμε τα κονδύλια για τη μεταφορά, είναι λίγο αδύνατο. Όμως ναι, είμαστε όλοι 
μαζί, πιστεύω, στην ίδια πλευρά. Είναι κυρίαρχο πρόβλημα. Και ήδη ζήτησα τη 
συνδρομή του κ. Σουμπέκα, ζήτησα τη συνδρομή δικηγόρου, ο οποίος μετέχει στη 
διαδικασία των συμβάσεων γιατί πολλά λεφτά καταναλίσκονται και τρώγονται δεξιά 
και αριστερά. Να κάνουμε μία χρηστή διαχείριση, να βγαίνουμε με ψηλά το κεφάλι 
και να λέμε ότι τα διαχειριστήκαμε με διαφάνεια. Υπάρχουν πολλά θέματα που 
πρέπει να αντιμετωπίσουμε και σας διαβεβαιώ ότι ξεκινήσαμε τη διαδικασία να 
δούμε τι μπορούμε να κάνουμε. Αυτό μονάχα μπορώ να πω. 
 Τσαβδαρίδης: Κε Χατζηαθανασίου, εδώ στο δημοτικό συμβούλιο όλοι μαζί 
είμαστε, δυστυχώς μαζί μας όμως δεν είναι η ελληνική κυβέρνηση. Ούτε μαζί μας 
ούτε με τους μαθητές και τους γονείς που αντιμετωπίζουν τεράστιο πρόβλημα. Γιατί 
τελικά, χωρίς να θέλω να κάνω πολιτική εδώ στο δημοτικό συμβούλιο, διαπιστώνω 
με λύπη μου ότι κόψαμε, κόψαμε, κόψαμε και αυτά που περισσέψανε από το κόψιμο, 
από τα επιδόματα, από τις συντάξεις, από τους μισθούς, δεν ξέρω πού πηγαίνουν 
τελικά και τι πληρώνουν μ’ αυτά. Μια δωρεάν παιδεία ευαγγελιζόμασταν ότι 
προσφέρουμε στους πολίτες αυτού του τόπου και τελικά ούτε δωρεάν παιδεία 
υπάρχει. Με λύπη μου και με θλίψη μου διαπιστώνω αυτά τα πράγματα. Μακάρι 
αυτή η σύσσωμη έκφραση συμπαράστασης προς τους γονείς και προς τους μαθητές 
να βρει ανταπόκριση στην κεντρική εξουσία. Θα είμαστε όλοι μαζί, προφανώς θα 
είμαστε όλοι μαζί να δούμε όμως πώς μπορούμε να επηρεάσουμε τους ανθρώπους 
της κεντρικής εξουσίας, να δούμε αυτά τα πολύ σημαντικά ζητήματα, να βάλλουμε 
προτεραιότητες και εκεί και τουλάχιστον τη δωρεάν παιδεία να μπορέσουμε να την 
προσφέρουμε στους πολίτες αυτού του τόπου. 
 Σοφρόνωφ: Καταρχήν θα ήθελα να πω κε Πρόεδρε ότι στο ακροατήριο 
υπάρχουν οι φορείς των γονέων. Είναι ο πρόεδρος της ένωσης γονέων, ο πρόεδρος 
της ομοσπονδίας γονέων, υπάρχουν εκπρόσωποι των συλλόγων γονέων που σήμερα 
έχουν αυτό το πρόβλημα και αύριο μπορεί να το έχουν κι άλλοι, και γι’ αυτό θα 
παρακαλούσα πάρα πολύ μετά τις τοποθετήσεις αν υπήρχε και η διάθεση από το 
σώμα να ακουστούν οι συγκεκριμένοι φορείς τουλάχιστον εκ των εκπροσώπων τους. 
Θεωρώ επίσης ότι δεν αρκεί σήμερα, δεν ξέρω τι υπάρχει στο μυαλό των 
περισσοτέρων, η απόφαση η οποία να δηλώνει μια συμπαράσταση και είναι αναγκαία 
βεβαίως και υποχρέωση του δημοτικού συμβουλίου να καταλήξει και σε κάποιο 
αντίστοιχο ψήφισμα, το οποίο έχει και αυτό την αξία του. Εγώ έχω ετοιμάσει κάτι, αν 
θέλετε μπορώ να το διαβάσω, ειδάλλως ας φτιαχτεί κάτι άλλο. Σας το διαβάζω: «Το 
δημοτικό συμβούλιο Βέροιας καταδικάζει την πολιτική προχειρότητας που 
επιδεικνύουν τα συναρμόδια υπουργεία και η Περιφέρεια Κεντρικής Μακεδονίας. Το 
πρόβλημα ξεκινά από την πρόθεση της πολιτείας να αποποιηθεί της ευθύνης της να 
μεταφέρει την αρμοδιότητα, υποχρέωση στους γονείς μέσω της παραχώρησης της 
συγκεκριμένης αρμοδιότητας στα τοπικά όργανα διοίκησης. Δηλώνουμε πρώτον: 
είμαστε αλληλέγγυοι και συμπαραστεκόμαστε στο δίκαιο αγώνα γονέων και μαθητών 
που απαιτούν ασφαλή και δωρεάν μετακίνηση των μαθητών. Δεύτερον: 
υπερασπιζόμαστε το δικαίωμα των τουριστικών πρακτόρων να διεκδικούν τα ποσά 
που τους οφείλονται. Τρία: θα προβούμε σε όλες τις απαραίτητες ενέργειες προς την 
Περιφέρεια Κεντρικής Μακεδονίας, την Αντιπεριφέρεια Ημαθίας, τα υπουργεία 
Παιδείας και Εσωτερικών προκειμένου να δοθεί άμεση λύση στο πρόβλημα της 
μεταφοράς των μαθητών και τέταρτον, αν το πρόβλημα δε λυθεί εντός της τρέχουσας 
εβδομάδας το δημοτικό συμβούλιο, όλοι οι δημοτικοί και τοπικοί σύμβουλοι θα 
προβούμε σε δυναμικές κινητοποιήσεις προκειμένου μαζί με τους γονείς και  μαθητές 
να διεκδικήσουμε αγωνιστικά την άμεση λύση του σοβαρού προβλήματος». 
 Χατζηαθανασίου: Στα περισσότερα σημεία του ψηφίσματος θα συμφωνούσα, 
αλλά πάλι υπάρχει μια διαφορετική προσέγγιση του θέματος. Λέει, μεταφορά της 



αρμοδιότητας στους δήμους και λέει να αποποιηθεί το υπουργείο γιατί μεταφέρεται η 
αρμοδιότητα στους δήμους. Εμείς τη θέλουμε την αρμοδιότητα αλλά με τα κονδύλια 
τα αναγκαία. Είναι τελείως διαφορετική προσέγγιση. Δεν θέλουμε να πούμε να πάρει 
την αρμοδιότητα το Υπουργείο και εμείς να μην έχουμε καμία ευθύνη. Εμείς θέλουμε 
να έχουμε την ευθύνη αλλά με τα απαραίτητα κονδύλια. Και ασφαλώς κε 
Τσαβδαρίδη, εγώ δεν είμαι εκπρόσωπος της κυβέρνησης. Αν η κυβέρνηση αυτή 
πραγματικά θέλει να δώσει έμφαση στην παιδεία και την υγεία, πρέπει να δώσει 
κονδύλια. Αν πραγματικά ακολουθεί αυτή την πολιτική, ταυτίζομαι με την άποψή 
σας. Όποια κυβέρνηση και να είναι, την ίδια θέση θα πάρω. Δεν έχω καμία απολύτως 
αντίθεση με αυτά που είπατε. Αν δηλαδή η όποια κυβέρνηση μας κόψει τα κονδύλια 
για τη μεταφορά των μαθητών, μας κόψει τα κονδύλια για τα σχολεία και τα κτήρια, 
ναι, θα είμαστε και εδώ και μέσα και θα πιέσουμε να διασφαλίσουμε όσο το δυνατό 
καλύτερες προϋποθέσεις. Δε μας χωρίζει τίποτα επ’ αυτού του θέματος. Και δε μας 
αφορά κανένας κυβερνητικός σχηματισμός. Για το ότι υπερασπιζόμαστε το δικαίωμα 
αυτό της μεταφοράς κ.λ.π., ότι θα προβούμε στις απαραίτητες ενέργειες, ναι 
συμφωνούμε απολύτως. Αλλά το δικαίωμα αυτό να το διαχειριστούμε εμείς. Το 
διεκδικούμε για τους δήμους και διαφωνώ ριζικά μ’ αυτή τη θέση. 
 Σαββαϊδου: Έχω καλυφθεί κατά κάποιο τρόπο από τους προηγούμενους 
ομιλητές, απλά θέλω να παρακαλέσω και το σώμα και εσάς για την οικονομία του 
χρόνου και για να είναι κάπως λιγότερο κουραστικό από ό,ι είναι και για τους 
συμβούλους και για τον κόσμο που περιμένει, να εξελίσσεται καλύτερα η διαδικασία 
για να μην υπάρχει αυτή η σύγχυση που δυστυχώς είδαμε σήμερα.  
 Πρόεδρος: Θα με διευκόλυνε πάρα πολύ και εμένα και το προεδρείο, να μας 
πώς εννοείτε καλύτερη τη διαδικασία. Ό,τι διαδικασία ακολουθούμε, την έχουμε 
συναποφασίσει. Βοηθήστε μας λοιπόν για να γίνει κατανοητό αυτό που λέτε. 
 Σαββαϊδου: Είδαμε ότι το θέμα προ ημερησίας δεν έγινε, είπατε ότι 
αποφάσισαν να μην μπουν ερωτήματα, ναι αλλά ρώτησε ο κ. Τσιούντας και μάλιστα 
πήρε το λόγο αρκετές φορές, ενώ εμείς που διεκδικήσαμε να γίνει προ ημερήσιας 
διάταξης συζήτηση, δεν μας δόθηκε.  
 Σουμπέκας: Κε Πρόεδρε, ίσως έπρεπε να πάρω από την αρχή το λόγο για μια 
ενημέρωση γιατί δεν την άκουσα από κάποιους άλλους συναδέλφους ίσως πιο 
ειδικούς από εμένα. Λοιπόν θα την κάνω εγώ γιατί πολλά ακούγονται για τη 
μεταφορά μαθητών. Να εξηγήσω ότι είναι μια υπουργική απόφαση από το 1998. 
Διαδικαστικά και εν περιλήψει για να γίνει κατανοητό. Γίνεται ένας διαγωνισμός. Ως 
τώρα, ως πέρυσι, το έργο όλο αυτό της μεταφοράς των μαθητών ήταν ενιαίο. Δηλαδή 
ήταν εκατό παράδειγμα δρομολόγια, ήταν ενιαίο. Πέρυσι μετά από αιτήματα και των 
τουριστικών πρακτόρων και των ταξί, ο διαγωνισμός αυτός έσπασε σε τεμάχια. 
Δηλαδή σε δέκα δρομολόγια, σε είκοσι, σε τριάντα. Για να γίνω κατανοητός 
επαναλαμβάνω. Σ’ αυτό το διαγωνισμό μειοψήφησαν τα τουριστικά λεωφορεία σ’ 
έναν πίνακα και το πήραν το έργο και σε κάποιους άλλους πίνακες, να μην είμαι τόσο 
λεπτομερής. Στο μεγάλο πίνακα δε μειοψήφησε κανείς, δεν υπεβλήθη καμία 
προσφορά. Είναι τα ΚΤΕΛ, τα αστικά Νάουσας, αστικά Βέροιας γιατί είχαν μία 
πεπατημένη από παλιά, από το 2001 κ.λ.π. ότι αφού θα βγει άγονος ο διαγωνισμός θα 
πάμε μετά με διαπραγμάτευση και για ανάθεση. Και ένα έργο, υπάρχει ένας 
μαθηματικός τύπος που το δρομολόγιο κάνει ας πούμε εκατό ευρώ. Ειλικρινά θέλω 
ησυχία για να γίνει κατανοητό γιατί άκουσα κι εγώ προσωπικά και στις εφημερίδες. 
Εκατό ευρώ. Σ’ αυτό εδώ πρέπει να διαγωνιστούμε το ποσό. Αν δεν το σπάζαμε 
κατευθείαν πήγαινε στα αστικά και στα υπεραστικά. Πουθενά αλλού. Γιατί τα αστικά 
μπορούν να μπουν στην αστική περιοχή και τα υπεραστικά στην υπεραστική περιοχή. 
Επομένως κάναμε τον πίνακα αυτό για να μπουν και τα ταξί που ήθελαν και τα 
τουριστικά. Τα τουριστικά μειοδότησαν πήραν το «x» πίνακα , τα υπεραστικά με τα 
αστικά, αν θυμάμαι καλά, δε μειοδότησαν και ο διαγωνισμός βγήκε άγονος. Πήγαμε 
για διαπραγμάτευση. Ανέφερα κάτι τιμές, 99% πάνω από τις περσινές τιμές. Κι 
είχαμε έγγραφο εμείς ότι πρέπει να κατεβάσουμε 20%, αν θυμάμαι καλά, από τις 
τιμές του 2008 ή 2009. Συνεπώς έγινε άγονος και έπρεπε να πάει για  προσυμβατικό 
έλεγχο. Πηγαίνοντας για προσυμβατικό έλεγχο, κι εγώ προσωπικά πήγα στο 
ελεγκτικό συνέδριο και όταν πήγα είπα βοηθήστε μας να πάει ο δήμος σωστά, είπαν 



όλοι «εμείς αποφαινόμαστε, δεν γνωμοδοτούμε». Πήγε για προσυμβατικό έλεγχο κι 
έρχεται ένα χαρτί, έλειπε διαδικαστικά μια απόφαση του Νομάρχη. Δηλαδή τα 
δρομολόγια αυτά ένα, δύο ως εκατό έπρεπε μια τυπική διαδικασία να βγει μια 
απόφαση του Νομάρχη. Αυτό δεν ήταν μέσα στο φάκελο και γι’ αυτό βγήκε άκυρος ο 
διαγωνισμός. Ενώ τα τόσα χρόνια ποτέ δεν υπήρχε απόφαση του Νομάρχη. Φέτος 
λόγω Δ.Ν.Τ., λόγω οτιδήποτε και είπαν αρνητικά όλα. Συμπέρασμα είναι, για να 
λυθεί το πρόβλημα πρέπει να λυθεί νομοθετικά, όσοι πήραν το διαγωνισμό τον 
πήραν, όσοι είναι να τον πάρουν ας τον πάρουν, μόνο νομοθετικά από τον κ. Ντόλιο 
ή την κα Διαμαντοπούλου η κοινή υπουργική απόφαση για να μπουν και να 
πληρωθούν αυτοί που έκαναν το έργο και αυτοί που κάνουν αυτή τη στιγμή το έργο. 
Αυτά εν περιλήψει.  
 Μιχαηλίδης: Θεωρώ ότι οι συνάδελφοι είναι εκτός θέματος. Εδώ συζητάμε 
για μια συμπαράσταση και εμείς κάνουμε μία ανάλυση πώς έγινε η ανάθεση, πώς 
έγινε ο διαγωνισμός. Είτε ο κ. Σουμπέκας, που λέει πολύ χρήσιμα πράγματα, είτε 
αυτά που θα πει ο κ. Παυλίδης. Το θέμα μας είναι άλλο και είμαστε εκτός θέματος. 
 Παυλίδης: Εγώ δε θα απαντήσω, θα πω πέντε γεγονότα διαφορετικά από αυτά 
που ακούστηκαν εδώ μέσα. Θέλω να πω το εξής: Υπάρχει ένα προεδρικό διάταγμα 
που ορίζει πώς γίνονται οι διαγωνισμοί. Και μπορούν να επιλεχτούν δύο τρόποι, για 
το πώς γίνονται οι διαγωνισμοί. Και υπάρχει και μια σχολική εγκύκλιος που λέει ότι 
οι διαγωνισμοί γίνονται μ’ αυτόν τον τύπο και όταν βγαίνει άγονος, ανατίθενται στα 
ΚΤΕΛ. Είναι αλήθεια γιατί αναγνωρίζει ότι τα ΚΤΕΛ έχουνε το στόλο για όλο το 
έργο, γιατί ενδιαφέρονται για τους 3000 μαθητές και όχι για τους 20,  τους 50. 
Επιλέχθηκε φέτος πρώτη φορά σ’ αυτό το νομό διαφορετικό σύστημα διαγωνισμού 
από όλα τα άλλα χρόνια, για να γίνει πιο τίμιος, πιο σωστός. Ιδού το αποτέλεσμα. 
Παρακάτω, αυτά τα 99% δεν ισχύουν, εγώ τα αντιπαρέρχομαι και θα φέρω και 
χαρτιά. Εμείς στο διαγωνισμό δεν πήγαμε, γιατί όταν διαμορφώθηκαν τα δρομολόγια 
από την επιτροπή της Νομαρχίας, δεν κληθήκαμε. Κι όταν κληθήκαμε και 
καταθέσαμε την άποψή μας, έγινε διαγωνισμός διαφορετικός. Ο διαγωνισμός 
ακυρώθηκε για πολλούς λόγους και όχι μόνο για την διαπιστωτική. Για να 
ακούγονται αλήθειες. Από προχθές έχουμε έγγραφο του Νομάρχη που λέει να 
σταματήσουμε. Εδώ ακούω ότι θα γίνουν ψηφίσματα. Εμείς κουβαλάμε κι ας μην 
υπάρχει νόμος. Κι όποιος ήθελε και καιγόταν για τους μαθητές ας κουβαλήσει. 
 Γκαμπέσης: Επί της διαδικασίας. Προσυπογράφω κι εγώ αυτό που είπε ο 
συνάδελφος, ο κ. Μιχαηλίδης, να πάμε σε σφιχτές διαδικασίες διότι είμαστε θεατές 
σε ένα έργο το οποίο παίζεται εδώ και ένα χρόνο και δε μιλάμε, σεβόμενοι τη 
διαδικασία. Αν ανοίξει η διαδικασία όπως εσείς έχετε την ευθύνη, που έχει φτάσει σ’ 
αυτό το κατάντι, δε θα τελειώσουμε καμιά φορά. Μην εκλαμβάνετε την υπομονή μας 
σαν αδυναμία το να συζητάμε θέματα που μας αφορούν. Να κρατήσετε σφιχτή 
διαδικασία. Δε μιλήσαμε για θέματα προ ημερησίας που καίνε, σεβόμενοι τον κόσμνο 
που περιμένει αλλά κι εσείς μη συνεχίζετε αυτή τη διαδικασία. Πρέπει επιτέλους κι 
εσείς να σεβαστείτε τη θέση που έχετε κι όλους εμάς και τους πολίτες.  Δεν θα  
ανοίξουμε όλο το θέμα για τη μεταφορά των μαθητών. Εδώ έχουμε συγκεκριμένο 
θέμα. Ύστερα από τα παραπάνω να έχουμε συμπαράσταση στο συγκεκριμένο θέμα. 
Ναι είμαστε συμπαραστάτες σ’ αυτό. Αυτή είναι η διαδικασία κύριοι που εσείς 
ορίζετε με το εισηγητικό. Αν έχετε να μας πείτε γενικά για τις μεταφορές μαθητών, 
πέστε το, να ανοίξουμε το θέμα.  
 Πρόεδρος: Και με χαμηλότερο τόνο αν απευθύνετε ή διατυπώνετε την άποψή 
σας έχουμε τη στοιχειώδη νοημοσύνη να καταλαβαίνουμε μερικά πράγματα. Μην 
εκλαμβάνετε την κάποια ανοχή ή την όποια ανοχή του προεδρείου ως αδυναμία να 
διαχειριστεί την ευθύνη της. Σας παρακαλώ πάρα πολύ. Κα Σοφρόνωφ οφείλω μια 
απάντηση σ’ αυτό που σχολιάσατε. Είπατε ότι θα πρέπει να δοθεί, προτείνετε σ’ εμάς 
να δώσουμε το λόγο. Ο λόγος δίνεται σε οποιοδήποτε δημότη παρευρίσκεται και 
εκτιμά το προεδρείο ότι πρέπει να διεκδικεί το λόγο. Δεν παίρνει το λόγο κάποιος 
δημότης δια αντιπροσώπου. Αν υπάρχει κάποιος που θέλει να εκφραστεί εκ μέρους 
των συλλόγων των γονέων, ας το δηλώσει.  
 Παν Χατζησάββας.(Πρόεδρος ένωσης γονέων & κηδεμόνων Δ. Βέροιας): 
Αξιότιμη κα Δήμαρχος, κε Αντιδήμαρχε, κε πρόεδρε του δημοτικού συμβουλίου και 



κύριοι δημοτικοί και κυρίες δημοτικές σύμβουλοι, από 1η Μαρτίου 2011, τέσσερα 
σχολεία του δήμου μας και επτά σχολεία του δήμου Αλεξάνδρειας, αντιμετωπίζουν 
πρόβλημα με τη μετακίνηση των μαθητών. Στα σχολεία αυτά το έργο είχε ανατεθεί 
στα τουριστικά λεωφορεία, στους τουριστικούς πράκτορες, και από1η Μαρτίου έχουν 
κυριολεκτικά τιναχτεί στον αέρα ο οικογενειακός προγραμματισμός των οικογενειών 
των γονέων. Εμείς έχουμε κάνει δύο κινητοποιήσεις, σήμερα ήταν η δεύτερη, έχουμε 
λάβει κάποιες υποσχέσεις, δε θα το χαρακτήριζα διαβεβαιώσεις ότι το θέμα 
οσονούπω την επόμενη εβδομάδα θα έρθει με νομοθετική ρύθμιση στη Βουλή, 
εκφράζουμε και την επιφύλαξή μας και τη διαβεβαίωσή μας ότι δεν πρόκειται να 
σταματήσουμε κι ότι θα το διεκδικήσουμε, να κατακτήσουμε την επίλυσή του γιατί 
είναι ένα δίκαιο αίτημα. Από το δήμο ζητάμε βασικά τρία πράγματα: 1)ζητάμε το 
τυπικό μέρος που είναι η αμέριστη εκδήλωση συμπαράστασης στα αιτήματά μας. 
2)ζητάμε από τη Δήμαρχο και από τον καθένα προσωπικά να ασκήσει πιέσεις στο 
μέγιστο βαθμό προκειμένου αυτή η διαδικασία της επίλυσης όσο το δυνατό να γίνει 
πιο σύντομη. 3)επειδή λαμβάνουμε ως γονείς και ως κοινωνία γενικότερα τα 
μηνύματα ότι η εποχή των παχιών αγελάδων έχει παρέλθει και από εδώ και πέρα 
πάρα πολλά πράγματα που μέχρι πρότινος τα θεωρούσαμε δεδομένα, πλέον τίθενται 
εν αμφιβόλω, και ένα από αυτά είναι και η μετακίνηση των μαθητών και επειδή δεν 
είμαστε διατεθειμένοι σαν γονείς, και το λέω κατηγορηματικά, ούτε να πληρώνουμε 
από την τσέπη μας, ούτε φυσικά και να  ανεχθούμε μια τέτοια κατάσταση, αρκετά ως 
σύλλογοι και ως γονείς έχουμε συνεισφέρει στη δημόσια παιδεία, ζητάμε λοιπόν το 
τρίτο και σημαντικότερο, ο δήμος να σχεδιάσει, ή αν έχει σχεδιάσει να μας 
γνωστοποιήσει αν από τη νέα σχολική χρονιά έχουν ληφθεί όλα τα μέτρα, έχουν γίνει 
όλες οι απαραίτητες ενέργειες ώστε η μεταφορά των μαθητών όταν περιέλθει στην 
αρμοδιότητα των δήμων να λειτουργεί χωρίς προβλήματα. 
 Χατζηαθανασίου: Εσείς λέτε ότι αποποιείται των ευθυνών του το υπουργείο 
με τη μεταφορά της αρμοδιότητας στους δήμους. Και θέλετε να την έχει την ευθύνη 
το υπουργείο. Εγώ λέω λοιπόν να την έχει την ευθύνη ο δήμος με τα ανάλογα 
κονδύλια και σε όλα τα άλλα συμφωνώ. Αυτή είναι η διαφορά μας.   
 Πρόεδρος: Συμφωνεί το σώμα για την έκδοση του ψηφίσματος; 
 Σύμβουλοι: Ναι. 
 Πρόεδρος: Συμφωνεί το σώμα με το σχέδιο του ψηφίσματος; 
 Σύμβουλοι: Ναι. 
 Κατά της πρότασης αυτής ψήφισε η σύμβουλος Ι. Σοφρόνωφ. 
 Το Δ.Σ μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 3-3-2011 εισηγητικό σημείωμα της Δημάρχου. 
2.- Το από 3-3-2011 έγγραφο των Συλλόγων Γονέων & Κηδεμόνων των σχολείων 
Αγ. Βαρβάρας, Άμμου, Ασωμάτων, Βεργίνας, Παλατιτσίων, Τριλόφου, Αγ. Μαρίνας, 
Ν. Νικομήδειας, Ν. Λυκογιάννης. 
3.- Το σχέδιο του ψηφίσματος, όπως αυτό συντάχθηκε από τους δημοτικούς 
συμβούλους Τ. Χατζηαθανασίου, Κ. Κοστογλίδου, Χ. Σαββαϊδου. 
4.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
5.- Τις διατάξεις του άρθρου 65 του Ν. 3852/2010 (Πρόγραμμα Καλλικράτης). 
 

Αποφασίζει  
 

 Α) Ομόφωνα: Εγκρίνει την έκδοση ψηφίσματος για την έκφραση 
συμπαράστασης του Δ.Σ. στον αγώνα των Συλλόγων Γονέων & Κηδεμόνων των 
σχολείων Αγ. Βαρβάρας, Άμμου, Ασωμάτων, Βεργίνας, Παλατιτσίων, Τριλόφου, Αγ. 
Μαρίνας, Ν. Νικομήδειας, Ν. Λυκογιάννης για τη διασφάλιση της μεταφοράς των 
μαθητών από και προς τα σχολεία τους. 
 Β) Κατά Πλειοψηφία: Εγκρίνει την έκδοση του παρακάτω ψηφίσματος: 
«Το Δημοτικό Συμβούλιο Βέροιας καταδικάζει την πολιτική προχειρότητας που 
επιδεικνύουν τα συναρμόδια υπουργεία και η Περιφέρεια Κεντρικής Μακεδονίας στο 
ζήτημα της μεταφοράς των μαθητών. Το πρόβλημα δημιουργείται για μία ακόμη 
φορά με την στρεβλά και βεβιασμένη εφαρμογή της Διοικητικής μεταρρύθμισης 



«Καλλικράτης» με τη μεταφορά αρμοδιοτήτων χωρίς να αποδίδονται τα ανάλογα 
κονδύλια. 

Δηλώνουμε ότι: 
1.- Είμαστε αλληλέγγυοι και συμπαραστεκόμαστε στον δίκαιο αγώνα γονιών και 
μαθητών που απαιτούν ασφαλή και δωρεάν μετακίνηση των μαθητών. 
2.- Υπερασπιζόμαστε το δικαίωμα των τουριστικών πρακτόρων να διεκδικούν τα 
ποσά που τους οφείλονται. 
3.- Θα προβούμε σε όλες τις απαραίτητες ενέργειες προς την Περιφέρεια Κεντρικής 
Μακεδονίας, την Αντιπεριφέρεια Ημαθίας, τα Υπουργεία Παιδείας-Εσωτερικών 
προκειμένου να δοθεί άμεση λύση στο πρόβλημα της μεταφοράς των μαθητών. 
4.- Αν το πρόβλημα δεν λυθεί εντός της τρέχουσας εβδομάδας, το Δημοτικό 
Συμβούλιο, όλοι οι Δημοτικοί και Τοπικοί σύμβουλοι θα προβούμε σε δυναμικές 
κινητοποιήσεις προκειμένου μαζί με τους γονείς και μαθητές να διεκδικήσουμε 
αγωνιστικά την άμεση λύση του σοβαρού προβλήματος». 
 



 
Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  105 / 2011 

.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ Η ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ 
 
 

Νικόλαος Μαυροκεφαλίδης 

 
 

Δημητρούλα Γκέκα 
ΤΑ  ΜΕΛΗ ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΔΗΜΟΤΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 

Δ. Δάσκαλος  Η. Τσιαμήτρος  
Μ. Σουμελίδης  Δ. Κουλουριώτης  
Θ. Θεοδωρίδης     
Γ. Μιχαηλίδης   ΠΡΟΕΔΡΟΙ & ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ 

ΤΟΠΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 
 

Α.  Λαζαρίδης  Χ. Δουλγερίδου  
Ν.  Τσιαμήτρος  Η. Σοφιανίδης  
Β. Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου  Α. Βοργιαζίδου  
Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου  Ι. Παπαδόπουλος  
Π. Παυλίδης  Α. Πέτρου  
Τ. Χατζηαθανασίου  Ε. Κελεσίδης  
Θ. Αγγελίνας  Γ. Οικονόμου  
Λ. Πουλασουχίδης  Ν. Αγγέλου  
Κ. Βοργιαζίδης  Ι. Καπετανίδης  
Ν. Μωυσιάδης  Κ. Τζήμας  
Χ. Γαϊτάνου-Γεωργιάδου     
Π. Τσαπαρόπουλος     
Α. Καγκελίδης     
Μ. Παπαϊωάννου     
Κ. Συμεωνίδης     
Κ. Κουτσαντάς     
Λ. Τσαβδαρίδης     
Α.  Νεστορόπουλος     
Α. Γκαμπέσης     
Κ. Κοστογλίδου     
Α. Βεσυρόπουλος     
Β. Γιαννουλάκης     
Χ. Τσιούντας     
Ε. Γουναράς     
Γ. Σουμπέκας     
Κ. Παναγιωτίδης  

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια 31-3-2011 

Η Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΑΡΙΚΛΕΙΑ 
ΟΥΣΟΥΛΤΖΟΓΛΟΥ - ΓΕΩΡΓΙΑΔΗ 

Α. Παπαδόπουλος 
Σ.  Κουμτσίδης 
Ι. Σοφρόνωφ-Ταμπάκη 
Γ. Ορφανίδης 
Χ. Σαββαϊδου 

 
  
 


